

## FAQs

# Syrian Government Crimes on Trial in the Netherlands

## Dutch Public Prosecutor Case Against Mustafa A. (Liwa Al Quds)

District Court of The Hague, the Netherlands

30 November 2023

THE  
**NUHANOVIC**  
FOUNDATION  
CENTRE FOR WAR REPARATIONS



المركز السوري للإعلام وحرية التعبير  
Navenda Sûriyayî ya Ragihandinê û Azadiya Derbirinê  
Syrian Center for Media and Freedom of Expression

## FAQs

---

### Dutch Public Prosecutor Case Against Mustafa A. (Liwa Al Quds)

#### 01 — Who is the accused?

The 35 year old accused is a Syrian Palestinian national and was a member of Liwa Al Quds. He was arrested in the Dutch city of Kerkrade in May 2022.

#### 02 — What are the charges?

He is accused of against humanity and war crimes, as well as participating in Liwa al Quds militia activities, in which he is accused of having been involved in at least two violent arrests of civilians in January 2013. According to the Dutch Public Prosecutor (DPP), the accused was involved in abusing the civilians during the arrests and carries criminal responsibility for the victims having been tortured in detention centers where they were transferred after their arrest.

#### 03 — What is Liwa al Quds?

Liwa al Quds (aka Jerusalem Brigade) is a militia that was formed as a pro-regime militia force in the Aleppo region, comprised of Palestinian refugees. The militia reportedly was supported and armed by the Syrian regime, in the beginning of 2013. As part of this case, the DPP alleges that Liwa al Quds formed a key part in the regime's widespread and systematic attack on the civilian population that took place in the context of the regime's violent response to the 2011 Syrian revolution. Reportedly, the militia took part in crushing civilian demonstrations and violently arresting civilians. Consequently, the DPP is making the case that Liwa al Quds should be qualified as a criminal organization whose purpose it is to commit international crimes—a new legal definition in the Dutch Code on International Crimes.

### Dutch Public Prosecutor Case Against Mustafa A. (Liwa Al Quds)

#### **04** — **What is the legal basis for a trial in the Netherlands on crimes committed in Syria?**

The Dutch Code on International Crimes contains a soft version of the principle of universal jurisdiction. This means that under certain conditions Dutch police and DPP can investigate and prosecute, and Dutch courts can hear cases regarding the most severe atrocity crimes. These include as war crimes, crimes against humanity and genocide—no matter who committed them, where they were committed, or who they were committed against. Behind this principle lies the idea that these crimes are so outrageously inhumane that they do not only affect single individuals and societies, but the international community as a whole. This principle is especially valuable in situations like Syria, where proper and fair trials are impossible in the country itself and international attempts at achieving justice, for example at the International Criminal Court, have been politically blocked. In this case, the court has jurisdiction because the accused had been living in the Netherlands since 2020 and was thus present on Dutch territory when the authorities started their investigation.

#### **05** — **What is the importance of the case?**

This case is groundbreaking in a number of ways.

First, it is yet another example of the central role that civil society organizations, especially Syrian groups, have been playing in chasing justice and accountability for Syria. Without information and tips from them, cases like this one might not be possible.

### **Dutch Public Prosecutor Case Against Mustafa A. (Liwa Al Quds)**

Second, this is the first time that a member of an organization linked to the Assad regime will face accusations in a Dutch court. There have been indications for some time, and worries from the Syrian community in the Netherlands, that Syrian asylum seekers in the Netherlands may include individuals who were part of feared pro-Assad militias in Syria, including members of Liwa al Quds and other so-called “shabiha”.

Third and directly related, this case may set an important legal precedent for more cases, as it is the first time the Dutch prosecutor has alleged “participation in an organization that aims at committing international crimes” in relation to Liwa al Quds, a newly defined crime in the Dutch Code on International Crimes. As such, this case is especially significant because it could set a precedent for possible future cases against Assad's allies in the Netherlands, should the court decide that Liwa al Quds is a criminal organization.

Fourth, the accusations against the suspect do not only focus on individual war crime charges but also include the charge of crimes against humanity. To prove this charge the DPP will have to present evidence regarding the overall picture of the structural and widespread crimes committed by the Syrian regime, in the context of which the individual accusations took place. As such, the trial and the court’s decision will contain more than just information on a single case, but contribute to a larger collection and legal analysis of information as part of a broader effort on the national, regional or international level.

## **06 — What has the investigation looked like?**

In 2020, the Strategic Litigation team at the Syrian Center for Media and Freedom of Expression (SCM) shared information with the Dutch war crimes unit regarding the allegations against the then-suspect.

### **Dutch Public Prosecutor Case Against Mustafa A. (Liwa Al Quds)**

The Dutch authorities located and arrested him in May 2022. He has been in pre-trial detention since. Every 90 days pre-trial hearings took place during which the court decided each time that the pre-trial detention could be prolonged for the police to complete its investigation under the guidance of the DPP. During this time, the police heard additional witnesses and completed investigation steps. The defense attorney also exercised the right to hear additional witnesses. All of the evidence and information gathered during this pre-trial phase makes up the case file that the DPP presents to the court at the end of the investigation in preparation for the trial hearing in court.

#### **07 — When does the case go to trial?**

The trial hearing will start on **30 November, 2023** and will likely only take a day or two.

#### **08 — What will the trial look like?**

During this hearing, the court will review the case file presented to the judges by the DPP, and will ask questions that arise from that review. The judges will give the victim, who with our support was able to join the case as an official party to the proceedings, the time and space to address them, state his formal case for damages and, more importantly, recount his experience and express his views on the case and its larger context. It is unusual for the court to hear additional witnesses during this trial stage, as they will normally all have been heard in the pre-trial phase. The court usually renders its judgment two weeks after the trial ends. In complex cases, the court may request for more time to deliver its decision.

### Dutch Public Prosecutor Case Against Mustafa A. (Liwa Al Quds)

#### **09 — Why can't the case be brought before the International Criminal Court (ICC)?**

Because Syria is not an ICC state party, the ICC will not have jurisdiction over crimes committed in Syria, except through a referral from the UN Security Council. However, the Security Council has been blocked by vetoes from China and Russia, preventing the ICC or a special tribunal for Syria from investigating or being established. This is why the use of universal jurisdiction to trigger cases in national courts has been such a central feature in the work of NGOs like The Nuhanovic Foundation(NF) and its Syrian partners.

#### **10 — What role does the Syrian Center for Media and Freedom of Expression (SCM) play in the case?**

The Strategic Litigation team at SCM began investigations into the suspect's file in June 2020 after it learned that the suspect had arrived in the Netherlands. This preliminary information, including from witnesses and victims, indicated that he may have committed grave crimes against Syrians and Palestinians. SCM's own investigation later came to the conclusion that the suspect committed a number of violations, which according to SCM's analysis should be considered war crimes and crimes against humanity. SCM also shared with the Dutch authorities information from its Violations Documentation Center (VDC) database regarding violations committed by the Liwa al-Quds militia.

SCM, in cooperation with NF, also introduced the case to the public and interested Syrians and Palestinians, and focused on their involvement and knowledge of the details of the case, and their follow-up of the course of the trial.

### Dutch Public Prosecutor Case Against Mustafa A. (Liwa Al Quds)

#### **11** ——— **What role does The Nuhanovic Foundation play in the case?**

The Nuhanovic Foundation works with and supports survivors of human rights violations and international crimes who seek reparations through legal proceedings in the Netherlands, including criminal cases.

NF works with a network of partner lawyers specialized in supporting witnesses and victims of grave crimes to claim their procedural rights, prepare them for and accompany them during their part in the legal process and make them as comfortable as possible in what often is an emotionally distressing experience.

When trials take place in legal contexts far away from and largely foreign to those affected by the cases, it is imperative that witness and victim participation is made a reality. Through NF's work, they ensure that the voices of victims and witnesses are heard in these legal proceedings and that they have a sense of ownership of the proceedings.

In this case, NF cooperated with SCM to support witnesses and a direct victim of the alleged crimes through enabling legal and logistical aid. Next to monitoring the case, they also spread awareness of the case through advocacy activities, and shaped public debate by mobilizing academics and journalists. Through these activities, The Nuhanovic Foundation aims at contributing to the framing of such national cases in the larger international context in which these kinds of atrocious crimes take place.

### Dutch Public Prosecutor Case Against Mustafa A. (Liwa Al Quds)

## 12 — How can you attend the trial hearing on 30 November?

The trial hearing will take place on **Thursday, 30 November 2023, at the Hague District Court at Prins Clauslaan 60, 2595 AJ Den Haag**. Monday, 4 December 2023, is scheduled for a possible extra trial hearing day should this be needed.

The hearing will start at 9:00 hrs sharp. It is advisable to arrive at least half an hour in advance. Visitors will have to present a **valid ID** to be admitted to the court. Access to the simultaneous court translation from Dutch into Arabic and vice versa will be available.

Alternatively, you may request a weblink for a live stream of the trial hearing from the court. This live stream will not be publicly available, but strictly only upon request from the court. If you are interested in following the trial online please send an email to **mail@nuhanovicfoundation.org** by as soon as possible.

## 13 — Do you have some information about international crimes?

If you have any information about possible international crimes, including from abroad, please feel free to contact the Nuhanovic Foundation, SCM or the Dutch war crimes unit. All reports will be treated confidentially.



## FAQs

---

### Dutch Public Prosecutor Case Against Mustafa A. (Liwa Al Quds)

## Contact

### The Nuhanovic Foundation (NF)

- [mail@nuhanovicfoundation.org](mailto:mail@nuhanovicfoundation.org)
- [www.nuhanovicfoundation.org](http://www.nuhanovicfoundation.org)

### Syrian Center for Media and Freedom of Expression (SCM):

- Omar AlAsaad: +33 783354703 | [omar.alasaad@scm.ngo](mailto:omar.alasaad@scm.ngo)
- Maram Salem: | [commsofficer@scm.ngo](mailto:commsofficer@scm.ngo)

### Dutch Authorities

- [warcimes@politie.nl](mailto:warcimes@politie.nl)
- [politie.nl](http://politie.nl)
- Report Crime Anonymously through phone number +31 800 7000 or [through this link online.](#)



المركز السوري للإعلام وحرية التعبير  
Navenda Sûriyayî ya Ragihandinê û Azadiya Derbirinê  
Syrian Center for Media and Freedom of Expression

أسئلة وأجوبة

# جرائم الحكومة السورية تُحاكم في هولندا

قضية النيابة العامة الهولندية ضد  
مصطفى أ. (لواء القدس)

محكمة المقاطعة في لاهاي، هولندا

THE  
NUHANOVIC  
FOUNDATION  
CENTRE FOR WAR REPARATIONS



المركز السوري للإعلام وحرية التعبير  
Navenda Sûriyayî ya Ragihandinê û Azadiya Derbirinê  
Syrian Center for Media and Freedom of Expression

### قضية النيابة العامة الهولندية ضد مصطفى أ. (لواء القدس)

#### 01 — من هو المتهم؟

المتهم مصطفى أ. يبلغ من العمر 35 عاماً ، وهو مواطن سوري-فلسطيني، كان عضواً في لواء القدس، اعتقل في مدينة كيركراد الهولندية في أيار/ مايو 2022.

#### 02 — ما هي الاتهامات؟

المدعى عليه متهم بارتكاب جرائم ضد الإنسانية وجرائم حرب، فضلاً عن انتمائه إلى ومشاركته في أنشطة ميليشيا لواء القدس هو متهم بالتورط في عمليتي اعتقال عنيفتين على الأقل لمدنيين، في كانون الثاني/ يناير 2013. وبحسب النيابة العامة الهولندية، فإن مصطفى أ. متورط في إساءة معاملة المدنيين أثناء الاعتقالات، ويحمل المسؤولية الجنائية عن تعرض الضحايا للتعذيب في مراكز الاحتجاز حيث تم نقلهم بعد اعتقالهم.

#### 03 — ما هو لواء القدس؟

لواء القدس هو ميليشيا تم تشكيلها كقوة موالية للحكومة السورية في منطقة حلب قوامها من اللاجئين الفلسطينيين. وبحسب ما ورد كانت هذه الميليشيا مدعومة ومسلحة من قبل الأجهزة الأمنية السورية، في بداية عام 2013. وكجزء من هذه القضية، تعتبر النيابة العامة الهولندية أن لواء القدس شكل جزءاً رئيسياً في الهجوم المنهجي واسع النطاق الذي شنته قوات الحكومة السورية على السكان المدنيين، في سياق الرد العنيف للحكومة على الثورة السورية عام 2011. وتفيد التقارير أن الميليشيا شاركت في سحق المظاهرات المدنية واعتقال المدنيين بعنف. وبالتالي، فإن النيابة العامة الهولندية تدعو إلى ضرورة تصنيف لواء القدس كمنظمة إجرامية هدفها ارتكاب جرائم دولية - وهو تعريف قانوني جديد في القانون الهولندي الخاص بالجرائم الدولية.

### قضية النيابة العامة الهولندية ضد مصطفى أ. (لواء القدس)

## 04 — ما هو الأساس / السند القانوني للمحاكمة في هولندا على جرائم ارتكبت في سوريا؟

يتضمن القانون الهولندي الخاص بالجرائم الدولية على نسخة مرنة من مبدأ الولاية القضائية العالمية. يعني هذا أنه في ظل ظروف معينة، يمكن للشرطة الهولندية والنيابة العامة التحقيق والملاحقة القضائية، ويمكن للمحاكم الهولندية أن تنظر في قضايا متعلقة بالجرائم الأكثر خطورة وفضاعة. وتشمل هذه الجرائم جرائم حرب، وجرائم ضد الإنسانية، والإبادة الجماعية - بغض النظر عن مرتكب الجريمة أو مكان ارتكابها، أو ضد من ارتكبت.

ووراء هذا المبدأ تكمن فكرة مفادها أن هذه الجرائم غير إنسانية إلى حد كبير، لدرجة أنها لا تؤثر على أفراد ومجتمعات بعينها فحسب، بل على المجتمع الدولي ككل. ويعتبر هذا المبدأ ذا قيمة خاصة في حالات مثل سوريا، حيث تكون المحاكمات الصحيحة والعادلة مستحيلة في البلد نفسه، ويتم عرقلة المحاولات الدولية لتحقيق العدالة، على سبيل المثال في المحكمة الجنائية الدولية.

في هذه القضية، تتمتع المحكمة الهولندية باختصاص القضائي إذ أن المدعى عليه مصطفى أ. كان يعيش في هولندا منذ عام 2020، وبالتالي كان موجوداً على الأراضي الهولندية عندما بدأت السلطات تحقيقاتها.

## 05 — ما هي أهمية هذه القضية؟

تعد هذه القضية هامة لعدة أسباب.

أولاً، إن القضية بمثابة مثال آخر على الدور المركزي الذي تلعبه منظمات المجتمع المدني وخاصة السورية منها، في السعي لتحقيق العدالة والمساءلة في سوريا. وقد لا تكون مثل هذه الحالات ممكنة من دون معلومات ودعم من هذه المنظمات.

ثانياً، هذه هي المرة الأولى التي يواجه فيها عضو في منظمة / مليشيا مرتبطة بنظام الأسد اتهامات أمام محكمة هولندية. وكانت هناك منذ بعض الوقت مؤشرات ومخاوف من الجالية السورية في هولندا، تشير إلى أن طالبي اللجوء السوريين في هولندا قد يشملون أفراداً كانوا جزءاً من الميليشيات المؤيدة للحكومة السورية في سوريا، بما في ذلك أعضاء في لواء القدس وغيرهم من ما يسمى بـ "الشبيحة".

### قضية النيابة العامة الهولندية ضد مصطفى أ. (لواء القدس)

ثالثاً، وبشكل مباشر، قد تشكل هذه القضية سابقة قانونية مهمة لمزيد من القضايا، حيث إنها المرة الأولى التي تزعم فيها النيابة العامة الهولندية "المشاركة في منظمة تهدف إلى ارتكاب جرائم دولية" فيما يتعلق بلواء القدس، وهي جريمة معرفة حديثاً في القانون الهولندي الخاص بالجرائم الدولية. وبناءً عليه، فإن لهذه القضية أهمية خاصة حيث أنها قد تشكل سابقة لقضايا مستقبلية محتملة ضد مؤيدين للحكومة السورية في هولندا ممن تورطوا في جرائم مماثلة، في حال قررت المحكمة أن لواء القدس هو منظمة إجرامية.

رابعاً، الاتهامات الموجهة إلى مصطفى أ. لا تركز فقط على تهم جرائم الحرب الفردية، بل تشمل أيضاً تهمة ارتكاب جرائم ضد الإنسانية. ولإثبات هذه التهم، سوف يتعين على النيابة العامة الهولندية تقديم أدلة تتعلق بالصورة العامة للجرائم الهيكلية والواسعة النطاق التي ترتكبتها الحكومة السورية، والتي جرت في سياقها الاتهامات الفردية ضد مصطفى أ.، وعلى هذا النحو، فإن المحاكمة وقرار المحكمة سوف يتضمنان أكثر من مجرد معلومات عن قضية واحدة، وسيساهمان في جمع أكبر للمعلومات وتحليلها قانونياً كجزء من جهد أوسع على المستوى الوطني أو الإقليمي أو الدولي.

## 06 — كيف كان شكل التحقيق؟

تلقت وحدة جرائم الحرب الهولندية معلومات من المركز السوري للإعلام وحرية التعبير أعده فريق التقاضي الاستراتيجي في المركز حول المزاعم الموجهة ضد المتهم به عام 2020، حيث تم تعقبه من ثم إلقاء القبض عليه عام 2022، وهو رهن الحبس الاحتياطي منذ ذلك الحين. بحسب النظام القضائي الهولندي، تُعقد جلسات استماع سابقة للمحاكمة كل 90 يوماً، بحيث تقرر المحكمة في كل مرة إمكانية تمديد الحبس الاحتياطي حتى تتمكن الشرطة من استكمال تحقيقاتها بتوجيه من النيابة العامة. خلال هذا الوقت منذ إلقاء القبض على المدعى عليه، استكملت الشرطة الهولندية خطوات التحقيق، وقامت باستدعاء شهود إضافيين والاستماع إلى شهاداتهم، كما مارس محامي الدفاع حقه في الاستماع إلى شهود إضافيين.

تشكل جميع الأدلة والمعلومات التي تم جمعها خلال المرحلة السابقة للمحاكمة ملف القضية الذي تقدمه النيابة العامة إلى المحكمة في نهاية التحقيق استعداداً لجلسة المحاكمة.

### قضية النيابة العامة الهولندية ضد مصطفى أ. (لواء القدس)

#### 07 — متى سوف تحال القضية للمحاكمة؟

ستبدأ جلسة المحاكمة في 30 تشرين الثاني / نوفمبر 2023، ومن المرجح أن تستغرق يوماً أو يومين فقط.

#### 08 — كيف ستسير المحاكمة؟

خلال جلسة الاستماع، ستقوم المحكمة بمراجعة ملف القضية المقدم إلى القضاة من قبل النيابة العامة الهولندية، وسوف تطرح الأسئلة التي تنشأ عن تلك المراجعة. ومن غير المعتاد أن تستمع المحكمة إلى شهود إضافيين خلال هذه المرحلة من المحاكمة، لأنه عادة ما يتم الاستماع إليهم جميعاً في المرحلة السابقة للمحاكمة. وتصدر المحكمة حكمها عادة بعد أسبوعين من انتهاء المحاكمة. وفي القضايا المعقدة، يجوز للمحكمة أن تطلب المزيد من الوقت لإصدار قرارها.

#### 09 — لماذا لا يمكن رفع القضية أمام المحكمة الجنائية الدولية؟

لأن سوريا ليست دولة عضو في المحكمة الجنائية الدولية، فإن المحكمة الجنائية الدولية لن يكون لها اختصاص النظر في الجرائم المرتكبة في سوريا، إلا من خلال إحالة من مجلس الأمن التابع للأمم المتحدة. ومع ذلك، تم عرقلة مجلس الأمن باستخدام حق الفيتو من قبل الصين وروسيا، مما يمنع المحكمة الجنائية الدولية من فتح تحقيق بشأن سوريا. ولهذا السبب كان استخدام الولاية القضائية العالمية لرفع القضايا في المحاكم الوطنية سمة مركزية في عمل المنظمات غير الحكومية مثل مؤسسة نوهانوفيتش والمركز السوري للإعلام وحرية التعبير ومؤسسات المجتمع المدني السوري.

### قضية النيابة العامة الهولندية ضد مصطفى أ. (لواء القدس)

## 10 — ما هو دور المركز السوري للإعلام وحرية التعبير في هذه القضية؟

بدأ فريق التقاضي الاستراتيجي في المركز السوري للإعلام وحرية التعبير بالتحقيق في ملف المشتبه به في الشهر السادس من عام 2020، بعد تلقيه خبر وصوله الى هولندا. وترافق ذلك مع معلومات أولية عن ارتكابه جرائم جسيمة بحق سوريين وفلسطينيين وردت من ضحايا مباشرين للمشتبه به. وقد أكدت مجموعة من الأدلة، من بينها شهادات تم توثيقها من قبل فريق التقاضي الاستراتيجي في المركز فيما بعد أن المشتبه به ارتكب العديد من الانتهاكات التي ترتقي إلى جرائم حرب و جرائم ضد الإنسانية. كما تضمن الملف قوائم من قواعد بيانات مشروع مركز توثيق الانتهاكات، لضحايا انتهاكات وقعت عليهم من مليشيا لواء القدس.

وقام المركز السوري للإعلام وحرية التعبير بالتعاون مع مؤسسة نوهانوفيتش بالتعريف بالقضية أمام الرأي العام والمهتمين وأصحاب المصلحة من السوريين والفلسطينيين، وركز على انخراطهم ومعرفتهم بتفاصيل القضية، ومتابعتهم لمجريات المحاكمة.

## 11 — ما هو دور مؤسسة نوهانوفيتش في هذه القضية؟

تعمل مؤسسة نوهانوفيتش مع الناجين والناجيات من انتهاكات حقوق الإنسان والجرائم الدولية وتدعمهم في السعي للحصول على تعويضات من خلال الإجراءات القانونية في هولندا، بما في ذلك القضايا الجنائية.

تعمل مؤسسة نوهانوفيتش مع شبكة من المحامين الشركاء المتخصصين في دعم الشهود وضحايا الجرائم الجسيمة للمطالبة بحقوقهم الإجرائية، وتجهيزهم ومرافقتهم أثناء دورهم في العملية القانونية وتأمين الراحة لهم قدر الإمكان خلال هذه التجربة التي غالباً ما تكون مرهقة عاطفياً.

عندما تجري المحاكمات في سياقات قانونية غير مألوفة للمتأثرين بالقضايا، فمن الضروري أن تصبح مشاركة الشهود والضحايا حقيقة واقعة. ومن خلال عمل المؤسسة، فإنهم يضمنون سماع أصوات الضحايا والشهود في هذه الإجراءات القانونية وأن يكون لديهم شعور بملكية الإجراءات.

### قضية النيابة العامة الهولندية ضد مصطفى أ. (لواء القدس)

في هذه القضية، قامت المؤسسة بالتعاون مع المركز السوري للإعلام وحرية التعبير، بدعم الشهود وضحية مباشرة للجرائم المزعومة من خلال تمكين المساعدة القانونية واللوجستية. وإلى جانب مراقبتها للقضية، قامت المؤسسة أيضاً بالتوعية بالقضية من خلال أنشطة المناصرة، وبتنظيم النقاش العام من خلال حشد الأكاديميين والصحفيين. فمن خلال هذه الأنشطة، تهدف مؤسسة نوهانوفيتش إلى المساهمة في تأطير مثل هذه القضايا الوطنية في السياق الدولي الأوسع الذي تحدث فيه هذه الأنواع من الجرائم الفظيعة.

## 12 — كيف يمكنكم حضور جلسة المحاكمة في 30 تشرين الثاني/نوفمبر؟

ستعقد جلسة المحاكمة يوم الخميس 30 تشرين الثاني / نوفمبر 2023 في محكمة مقاطعة لاهاي (Prins Clauslaan 60, 2595 AJ Den Haag). من المقرر أن يكون يوم الاثنين الموافق 4 كانون الأول / ديسمبر 2023 يوم جلسة محاكمة إضافية محتملة إذا لزم الأمر.

ستبدأ الجلسة في تمام الساعة 9:00 صباحاً، ويُنصح بالوصول قبل نصف ساعة على الأقل. يجب على الزوار تقديم بطاقة هوية صالحة ليتم قبولهم في المحكمة، وستتوفر الترجمة الفورية لمجريات المحكمة من اللغة الهولندية إلى العربية وبالعكس.

وللحضور عن بعد/أونلاين، يمكنكم طلب رابط للبث المباشر لجلسة المحاكمة من المحكمة، مع العلم أن هذا البث لن يكون متاحاً للعموم، إنما فقط بناء على طلب من المحكمة. لذلك، إذا كنتم مهتمين بمتابعة مجريات المحاكمة عبر الإنترنت، فيرجى إرسال بريد إلكتروني إلى [mail@nuhanovicfoundation.org](mailto:mail@nuhanovicfoundation.org) في أقرب وقت ممكن.

## 13 — هل لديك أي معلومات عن جرائم دولية؟

إذا كانت لديك أي معلومات حول جرائم دولية محتملة، بما في ذلك من الخارج، فلا تتردد في الاتصال بنا أو بوحدة جرائم الحرب الهولندية: [warcimes@politie.nl](mailto:warcimes@politie.nl).

سيتم التعامل مع جميع التقارير بسرية! من الممكن أيضاً الإبلاغ عن أي واقعة أو جريمة وتقديم المعلومات بشكل سري/ مغفل الهوية من خلال الاتصال برقم الهاتف +31 800 7000 أو من خلال اتباع هذا الرابط.



## أسئلة وأجوبة

قضية النيابة العامة الهولندية ضد مصطفى أ. (لواء القدس)

### معلومات التواصل:

مؤسسة نوهانوفيتش (NF):

[mail@nuhanovicfoundation.org](mailto:mail@nuhanovicfoundation.org)

[www.nuhanovicfoundation.org](http://www.nuhanovicfoundation.org)

المركز السوري للإعلام وحرية التعبير (SCM):

عمر الأسعد: 0033783354703 | [omar.alasaad@scm.ngo](mailto:omar.alasaad@scm.ngo)

مرام سالم: [commsofficer@scm.ngo](mailto:commsofficer@scm.ngo)

وحدة جرائم الحرب - هولندا

[warcimes@politie.nl](mailto:warcimes@politie.nl)

[politie.nl](http://politie.nl)

بالإمكان بالإبلاغ عن أي واقعة أو جريمة وتقديم معلومات بشكل سري / مغفل الهوية من خلال الاتصال برقم الهاتف +31 800 7000 أو عبر الانترنت من خلال [هذا الرابط](#).

THE  
NUHANOVIC  
FOUNDATION  
CENTRE FOR WAR REPARATIONS



المركز السوري للإعلام وحرية التعبير

Navenda Sûriyayî ya Ragihandinê û Azadiya Derbirinê  
Syrian Center for Media and Freedom of Expression